

MINUTES OF PROCEEDINGS

WEDNESDAY, APRIL 19, 1989

(1)

[Text]

The Standing Committee on Energy, Mines and Resources met at 5:10 o'clock p.m. in Room 209 West Block, this day for the purpose of organization.

Members of the Committee present: Yvon Côté, Ross Harvey, Al Johnson, J.P. Hogue, Russell MacLellan, Diane Marleau, René Soetens, Scott Thorkelson.

The Clerk of the Committee presided over the election of the Chairman.

On motion of Scott Thorkelson, seconded by René Soetens, it was agreed,—That Jean-Pierre Hogue be elected as Chairman of the Committee.

The Chairman took the Chair.

On motion of Yvon Côté, it was agreed,—That Al Johnson be elected as Vice-Chairman of the Committee.

Yvon Côté moved,—That the Chairman be authorized to hold meetings to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present.

After debate, Ross Harvey moved,—That the motion be amended by adding immediately after the word "present" the following: "provided that at least one (1) Member of the Opposition be present."

After debate, the question being put on the amendment, it was, by a show of hands, agreed to: Yeas: 5; Nays: 2.

It was agreed,—That the Committee print 550 copies of its *Minutes of Proceedings and Evidence*, as established by the Board of Internal Economy.

Yvon Côté moved,—That the Committee retain the services of one or more Research Officers from the Library of Parliament, as needed, to assist the Committee in its work, at the discretion of the Chairman.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

It was agreed,—That one (1) transcript of all *in camera* meetings be produced to be kept in the Committee Clerk's office for consultation and; that all those transcripts be destroyed at the end of a session.

Yvon Côté moved,—That during the questioning of witnesses at any meeting of this Standing Committee, there be allocated 10 minutes for the first questioner of each party and that thereafter, 5 minutes be allocated to each subsequent questioner.

After debate, the question being put on the motion, it was, by a show of hands, agreed to: Yeas: 4; Nays: 2.

It was agreed,—That, as established by the board of Internal Economy and if requested, reasonable travelling expenses be reimbursed to witnesses who will have appeared before the Committee up to a maximum of three (3) representatives for any one organization.

PROCÈS-VERBAUX

LE MERCREDI 19 AVRIL 1989

(1)

[Traduction]

Le Comité permanent de l'énergie, des mines et des ressources se réunit aujourd'hui à 17 h 10, dans la pièce 209 de l'édifice de l'Ouest, afin d'organiser ses travaux.

Membres du Comité présents: Yvon Côté, Ross Harvey, Al Johnson, J.P. Hogue, Russell MacLellan, Diane Marleau, René Soetens, Scott Thorkelson.

Le greffier du Comité préside à l'élection du président.

Sur motion de Scott Thorkelson, appuyé par René Soetens, il est convenu,—Que Jean-Pierre Hogue soit nommé président du Comité.

Le président occupe le fauteuil.

Sur motion d'Yvon Côté, il est convenu,—Que Al Johnson soit nommé vice-président du Comité.

Yvon Côté propose,—Que le président soit autorisé à tenir des séances pour entendre les témoignages et à en autoriser l'impression en l'absence de quorum.

Après débat, Ross Harvey propose,—Que la motion soit amendée en ajoutant après le mot «quorum» ce qui suit: «, pourvu qu'au moins un (1) député de l'opposition soit présent».

Après débat, l'amendement, mis aux voix par vote à main levée, est adopté par cinq voix contre deux.

Il est convenu,—Que le Comité fasse imprimer 550 exemplaires de ses délibérations, selon la directive du Bureau de régie interne.

Yvon Côté propose,—Que le Comité retienne les services d'au moins un attaché de recherche de la Bibliothèque du Parlement, selon les besoins, à la discrétion du président.

Après débat, la motion, mise aux voix, est adoptée.

Il est convenu,—Qu'un (1) compte rendu soit rédigé de toute séance tenue à huis clos et conservé dans le bureau du greffier pour consultation, et que tous ces comptes rendus soient détruits à la fin de la session.

Yvon Côté propose,—Que lors de l'interrogation des témoins à toute séance du Comité permanent, dix (10) minutes soient accordées au premier intervenant de chaque parti et cinq (5) minutes par la suite à chaque intervenant.

Après débat, la motion, mise aux voix par vote à main levée, est adoptée par quatre voix contre deux.

Il est convenu,—Qu'en conformité de la directive du Bureau de régie interne et si la demande est faite, des frais raisonnables de déplacement seront remboursés aux témoins qui auront comparu devant le Comité jusqu'à concurrence de trois (3) représentants par organisme.